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PROTOKÓŁ Nr 68/23 

z obrad LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej  

w dniu 25 października 2023 r. w godzinach od 13:25 do 15:10 w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

1. Piotr Milewski – Sekretarz  

2. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Załącznik lista sołtysów na posiedzeniu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2023,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024, 

d) uchwalenia gminnego  wieloletniego   programu osłonowego  „Posiłek w szkole i w 

domu w Gminie Rajgród”  na lata 2014-2028, 

e) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

f) zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2024 – 2028, 

g) zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy 

Rajgród oraz ich wysokości. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie – Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad. Stwierdził na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Podczas obrad sesji obecnych było 13 radnych.  

 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, iż wpłynął wniosek o zmiany w porządku obrad polegające na: 

1. dodaniu do punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktów:  

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ochotników i kandydatów 

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Rajgród za udział  

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach; 

i) zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Rajgród; 

2. dodaniu do podpunktu c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2024: 

 przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia  

19 października 2023 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024; 

 przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia  

20 października 2023 r. w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 r.  

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2023,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024: 
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  przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 

października 2023 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024; 

 przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 

października 2023 r. w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 r.;  

d) uchwalenia gminnego  wieloletniego   programu osłonowego  „Posiłek w szkole  

i w domu w Gminie Rajgród”  na lata 2024-2028, 

e) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

f) zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2024 – 2028, 

g) zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy 

Rajgród oraz ich wysokości; 

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów 

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Rajgród za 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach; 

i) zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Rajgród. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poprosił o pytania i ewentualne uwagi do porządku obrad. Nie stwierdzono 

uwag. Przewodniczący poddał nowy porządek obrad  pod głosowanie radnych. W wyniku 

zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła porządek obrad 

obowiązujący na LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół z LXVII sesji został dostarczony radnym na dysk 

google. Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. Przewodniczący poddał protokół z LXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie 

jednogłośnie przyjęła protokół z LXVII Sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. 4.  Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

Burmistrz poinformował o wydanych zarządzeniach od poprzedniej sesji. Dodał, iż zarządzenia 

od nr 440 do nr 445 są dostępne na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie.  

28 września br. burmistrz uczestniczył w otwarciu nowo wybudowanego budynku Sądu 

Rejonowego w Grajewie. 

3 października br. burmistrz, na zaproszenie wójta gminy Płaska Pana Wiesława 

Gołaszewskiego, uczestniczył w uroczystym odsłonięciu pomnika upamiętniającego 

„Twórców Kanału Augustowskiego’’. 

5 października br. burmistrz wraz z przedstawicielami Kół Gospodyń Wiejskich z Rajgrodu  

i Pieńczykowa wziął udział w konferencji „Turystyka, Środowisko, Dziedzictwo’’  

w Augustowie. 

6 października br. burmistrz uczestniczył w otwarciu nowej pracowni rezonansu 

magnetycznego w Szpitalu Ogólnym w Grajewie. 

9 października br. burmistrz wziął udział w naradzie roboczej w Urzędzie Marszałkowskim  

w Białymstoku dot. projektów unijnych, dwa główne dla Rajgrodu to: bioróżnorodność  

i modernizacja oświetlenia w terenie wiejskim. 

10 października br. miały miejsce Komisje Wspólne Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

12 października br. burmistrz uczestniczył w spotkaniu z panem Marcinem Halickim, autorem 

książki „W krainie jezior i rzek, z dziejów rybołówstwa i wędkarstwa Suwalszczyzny’’, 

spotkanie odbyło się w Bibliotece Publicznej w Rajgrodzie w ramach Nocy Bibliotek dla 

dorosłych 2023. 

13 października br. burmistrz podziękował za organizację Dnia Edukacji Narodowej dyrekcji 

Szkoły Podstawowej w Rajgrodzie  i Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Rydzewie, w 

których brał udział. 

15 października br. burmistrz wspomniał o odbywających się wyborach parlamentarnych, 

frekwencja w naszej gminie wyniosła 59% i była najniższa w powiecie grajewskim. 

20 października br. burmistrz brał udział w otwarciu przebudowanej drogi gminnej Kosówka-

Rydzewo, oraz w otwarciu zmodernizowanej Świetlicy Wiejskiej  w Kosówce.  

22 października br. odbył się „Dzień Szczupaka’’ w Rajgrodzie. Burmistrz złożył 

podziękowania wszystkim, którzy pomimo deszczowej pogody uczestniczyli w imprezie. 

24 października br. burmistrz uczestniczył w spotkaniu członków BIOM, w ramach 

BIOMTRANS. 
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Inwestycje: 

Gmina otrzymała dofinansowanie na realizację zadania pn.: „Budowa drogi dla pieszych  

i rowerów w m. Czarna Wieś w Gminie Rajgród”. Przewidywany termin zakończenia 

inwestycji to wrzesień 2024 r.  

Szacowana wartość inwestycji: 440 500,00 zł brutto, W tym 80% dofinansowanie 352 400,00 

zł brutto.  

Burmistrz dodał, iż gmina zwróci się do SM Mlekpol o przekazanie części gruntów w Czarnej 

Wsi pod budowę parkingu.  

 

Burmistrz wspomniał o zrealizowanych inwestycjach: przebudowa ul. Stanki, przebudowa 

drogi gminnej Rydzewo – Kosówka oraz Bełda – Pieńczykowo. 

 

12 października 2023 r. gmina otrzymała promesy wstępne zapewniające dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych – Edycja ósma na 

realizacją 2 zadań: 

- „Modernizacja lokalnej infrastruktury drogowej - Rajgród” /Droga Opartowo, Droga do 

Rękiewicza – ok. 1 km/ 

Szacowana wartość inwestycji: 2 000 000,00 zł brutto W tym 95% dofinansowanie: 1 960 

000,00 zł brutto 

- „Budowa wraz z przebudową miejskiej infrastruktury drogowej” / Droga do Łosia – ok.  

2 km / 

Szacowana wartość inwestycji: 5 000 000,00 zł brutto W tym 95% dofinansowanie:  

4 750 000,00 zł brutto 

 

Przewidywany termin zakończenia inwestycji: 31.12.2025 r.  

 

12 października 2023 r. gmina otworzyła oferty w postępowaniu przetargowym na nadzór 

inwestorski na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Modernizacja oświetlenia ulicznego w gminie 

Rajgród” dofinansowanym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego na lata 2014-2020.  

 

17 października 2023 r. gmina podpisała umowę na realizację zadania pn.: „Modernizacja 

oświetlenia ulicznego w gminie Rajgród” dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020.  

Gmina jest w trakcie przygotowania wniosku o dofinansowanie zadania pn.: „Modernizacja 

energetyczna obiektu użyteczności publicznej – Rydzewo”. 

 

Burmistrz wspomniał, iż  w najbliższym czasie gmina będzie rozmawiała o kolejnym 

programie, które zostanie ogłoszony prawdopodobnie w grudniu br. – magazyny energii. 

Dodał, iż projekt będzie skierowany do wszystkich mieszkańców gminy będzie dot. m.in. 

instalacji fotowoltaicznych.    

 

Inwestycje z Powiatem 

 

Gmina jest w trakcie projektu z powiatem: „Przebudowa DP nr 1787B na odcinkach w m. 

Czarna Wieś i Tama z budową kładki pieszo-rowerowej na Kanale Kuwaskim”.  

 

W trakcie projektowania jest inwestycja „Przebudowa z rozbudową DP 1794B na odc. Bełda – 

Stoczek – Kozłówka – Ciszewo – Kuligi”.   
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Dobiega końca projekt: „Rozbudowa DP nr 1788B w m. Rydzewo” 

Termin wykonania zadania: do 13.11.2023 r. 

 

Projekt „Poprawa bezpieczeństwa pieszych na DP nr 2662B ul. Żabiej i DP nr 2656B ul. Ostejki 

w Rajgrodzie” – w ramach którego będzie budowany ciąg pieszy od śluzy w kierunku  

ul. Ostejki.  

 

Kolejny projekt powiatu na terenie gminy to „Rozbudowa mostu przez rz. Jegrznię w m. Wojdy 

w ciągu DP 1792B”. 

 

Ad.5 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2023 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała o następujących zmianach: 

1. Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów UM w Rajgrodzie -845,41zł oraz wydatków SP 

Rydzewo -99,00zł oraz ZSP Rajgród -746,41zł na podstawie pisma znak FB-

II.3111.344.2023.JK z 05.10.2023r. Wojewody Podlaskiego ws. aktualizacji dotacji celowej na 

wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. Rozdział 

80153. Dodatkowo dokonuje się przeniesień pomiędzy poszczególnymi paragrafami planów 

szkół w związku z ich dostosowaniem do aktualnych potrzeb.  

2. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.587.2023.AW z 11 października 2023r. z 

przeznaczeniem na uzupełnienie środków na realizację świadczenia pielęgnacyjnego, o którym 

mowa w ustawie z 28.11.2003r. o świadczeniach rodzinnych w związku z coroczną waloryzacją 

wysokości ww. świadczenia od 1 stycznia. Rozdział 85513. Kwota 24.496,00zł.  

3. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.604.2023.AW z 11 października 2023r. z 

przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych, świadczenia z funduszu alimentacyjnego, 

zasiłku dla opiekuna, a także na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 

pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna na podstawie ustawy o 

świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Rozdział 85513. 

Kwota 504,00zł  

4. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków UM w Rajgrodzie z przeznaczeniem na zakup 

usług remontowych oraz innych usług niezbędnych do bieżącego utrzymania dróg gminnych 

publicznych -usługi m.in. profilowanie dróg - 10.000zł oraz na zimowe utrzymanie dróg, prace 

w pasie drogowym, koszenie poboczy -10.000zł. Rozdział 60016. Kwota ogółem 20.000,00zł  

5. Dokonuje się zmian w zakresie realizowanego zadania inwestycyjnego pn: „Ochrona 

krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych poprzez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora 

Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych” poprzez wniesienie po stronie 

wydatków środków z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla pracownika zatrudnionego w 

ramach tego zadania. Zgodnie z uzyskanym dofinansowaniem i podpisaną umową z Urzędem 

Marszałkowskim, Gmina Rajgród w celu osiągnięcia kluczowego/specyficznego dla programu 

wskaźnika rezultatu zobowiązana jest w roku docelowym 2023 do zwiększenia zatrudnienia w 
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Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie o 1 etat. Zaplanowana kwota pokryje wynagrodzenie nowego 

pracownika do końca 2023 r. Rozdział 75023. Kwota 15.701,00zł.  

6. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM na 2023 rok w dziale 400 - 82.701,00zł, oraz 

dziale 750 -20.000zł, polegającą na zmniejszeniu niewykorzystanych środków. 

 7. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.568.2023.AW z 12 października 2023r. z 

przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokości 400zł miesięcznie na pracownika socjalnego 

zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku w 

roku 2023. Rozdział 85219. Kwota 9.311,00zł 

 8. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.657.2023.AW. z przeznaczeniem na realizację zadań 

związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny wynikających z ustawy o Karci Dużej 

Rodziny. Rozdział 85503. Kwota 69,00zł 

 9. Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.654.2023.AW z 16.10.2023r. Powyższe środki związane 

są z wydatkami na realizację wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. 

Rozdział 85230. Kwota 64.000,00zł 

 10. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków UM w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.591.2023.MF.5185 z 17.10.2023r. Powyższe środki 

przeznaczone są na dofinansowanie realizacji zadań bieżących z zakresu administracji 

rządowej, w związku z postanowieniami art.129 ustawy z 27.08.2009r. o finansach 

publicznych. Rozdział 75011. Kwota 460,00zł. 

 11. W związku z przeliczeniem potrzeb dotyczących dowozu dzieci do szkół, dokonuje się 

dostosowanie planu wydatków UM na to zadanie. Rozdział 80113. Kwota 67.000zł. 

 12. Dokonuje się przeklasyfikowania wydatków w planie finansowym wydatków UM w 

związku z częściową zmianą przeznaczenia środków z dotacji Urzędu Marszałkowskiego 

Woj.Podlaskiego z zakupu materiałów na zakup umundurowania. Rozdział 75412. Kwota 

4.300zł.  

13. Wprowadza się do budżetu Gminy Rajgród środki w kwocie 352.400zł po stronie dochodów 

w związku z otrzymanym dofinansowaniem zadania pn. „Budowa drogi dla pieszych i rowerów 

w m. Czarna Wieś w Gminie Rajgród”, realizowanego w ramach „Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg” w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejściach dla 

pieszych na 2023 rok. W celu podpisania umowy o dofinansowanie Gmina zobowiązana jest 

zabezpieczyć środki finansowe niezbędne do zrealizowania zadania w części dotyczącej 

wkładu własnego. Dofinansowanie zostanie wypłacone w 2023 r. po podpisaniu umowy z 

Wykonawcą zadania. Realizacja inwestycji jest przewidziana na rok 2024, dlatego środki po 

stronie wydatków zabezpiecza się w WPF na rok 2024: 88.100zł -środki własne, 352.400zł -

dofinansowanie w ramach „Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg”. Rozdział 60016.. 

Podpisany Strona 2 

 14. Dokonuje się aktualizacji kwot inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej Nr 129523B 

Woźnawieś-Kuligi”. Zmiana jest niezbędna do przeprowadzenia czynności związanych z 

zakupem gruntów, podpisaniem aktów notarialnych, które umożliwią realizację planowanej 

inwestycji. Kwota 12.000 zł. Rozdział 60016. 
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 15. Dokonuje się weryfikacji kwot dotyczących zadań ,,Modernizacja energetyczna obiektu 

użyteczności publicznej - Rydzewo” oraz ,,Modernizacja energetyczna obiektu użyteczności 

publicznej - Rajgród”, planowanych do dofinansowania z programu Fundusze Europejskie dla 

Podlaskiego 2021-2027 w ramach Priorytetu II: Region przyjazny środowisku, Działanie 2.1 

Efektywność energetyczna, Typ projektu: Kompleksowa modernizacja energetyczna obiektów 

użyteczności publicznej. Przenosi się kwotę 11.070,00 zł z Rajgrodu do Rydzewa, z 

przeznaczeniem na wykonanie wniosku aplikacyjnego. Rozdział 80101. 

 16. Dokonuje się weryfikacji kwot dotyczących realizacji zadania pn. „Rozwój e-usług w 

Gminie Rajgród”, dostosowując plan do ostatecznych potrzeb i zadań ujętych w projekcie. 

Rozdział 72095.  

17. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów UM i wydatków OPS w związku z pismem 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.678.2023.AW z 19.10.2023r. Powyższe środki związane 

są z wydatkami na składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej. Rozdział 85213. Kwota 1.300,00zł 

Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków UM w związku z pismem z Krajowego 

Biura Wyborczego nr DŁM 3112.16.9.2023 z 20.10.2023r. Środki przeznaczone są na wypłatę 

zryczałtowanych diet dla mężów zaufania w wyborach do Sejmu RP i do Senatu RP, 

przeprowadzanych w dniu 15 października 2023r. Kwota 720zł 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/439/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LXVIII/439/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2023. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30 

Głos zabrała Skarbnik - Joanna Andruk. Poinformowała, iż dane ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30 są zgodne z danymi ujętymi  

w uchwale w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2023.  

Skarbnik poinformowała o dwóch istotnych inwestycjach. Pierwsza to budowa drogi dla 

pieszych i rowerów w miejscowości Czarna Wieś, inwestycja będzie się toczyła pod względem 

finansowym w 2024 r. Środki na tą inwestycję zostaną zabezpieczone w budżecie gminy. Druga 

inwestycja związana z pismem ze Starostwa Powiatowego w Grajewie, dotyczy zabezpieczenia 

w budżecie środków finansowych na lata 2024-2030, na dotacje dla powiatu na realizację 

zadania inwestycyjnego „ przebudowa drogi powiatowej na odcinku Czarna Wieś-Tama, z 

budową kładki pieszo-rowerowej na Kanale Kuwasy’’ 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/440/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LXVIII/440/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-30. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie udzielił głosu  sołtys wsi  Kosówka – Dorocie  

Bukowskiej, która podziękowała za udział w otwarciu zmodernizowanej świetlicy oraz 

przebudowanej drogi w Kosówce.  

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024: 

Głos zabrała skarbnik Joanna Andruk. Poinformowała odnośnie uchwały o stawkach podatku 

od nieruchomości. Podstawą do uchwały jest komunikat Prezesa GUS, który ukazał się w dniu 

14.07.2023r. w sprawie wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym 

półroczu 2023r. wzrost cen o 15%, co przekłada się na wzrost podatku od nieruchomości o 15% 

w gminie Rajgród. 

 

 1. Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy 

Rajgród:  

1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,34 zł od 1 m ² powierzchni,  

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub pod wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 6,66 zł od 1 ha powierzchni,  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,71 zł od 1 m ² powierzchni,  

d) niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485, z 2023 r. poz. 28), i położonych 

na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 4,39 zł od 1 m² powierzchni; 

 

 2) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych – 1,15 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 33,10 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej,  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 15,50 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  
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d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 6,76 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej,  

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizację pożytku publicznego – 11,17 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

3) od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art.4 ust. 1 pkt 3. i ust. 3 – 7 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

Przewodniczący poprosił o pytania.   

Głos zabrał radny Wierzbicki, który powiedział, iż zagłosuje przeciw odnośnie punktu d) w 

podatkach od gruntów objętych obszarem rewitalizacji, dotyczącej wysokości opłat, ponieważ 

dotknie to w dużej mierze rolników. Głos zabrał też radny Król, który nie zgodził się ze 

stanowiskiem radnego Wierzbickiego, argumentując to tym, że podatek nie dotyczy rolników, 

lecz osób z miasta, którzy mają działki w atrakcyjnych miejscach gminy i unikają płacenia 

należnych podatków. 

Głos zabrał również burmistrz, który stwierdził iż na obszarze, który gmina chce objąć 

rewitalizacją jest znikoma ilość gruntów należących do rolników, są to w większości grunty 

leżące w sąsiedztwie Biebrzy, należące do Skarbu Państwa, zarządzane przez Instytut Falenty. 

Burmistrz stwierdził, iż nie ma zagrożenia jeśli chodzi o jakiekolwiek sołectwo gminy Rajgród. 

Dodał, iż wszystko co będzie robione w kierunku określenia obszaru rewitalizacji jest robione 

po to, by pozyskiwać środki zewnętrzne i żeby mieć wpływ na rozwój miasta Rajgrodu, oraz 

na to co się może wydarzyć w Biebrzy, gdy przestałby działać zakład Falenty. 

Głos zabrała skarbnik, która ponownie wytłumaczyła od kiedy prawo dotyczące rewitalizacji 

gruntów ma obowiązywać (punkt d, podatki od nieruchomości) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o ewentualne pytania. 

Przewodniczący nie stwierdził więcej pytań. 

 

Skarbnik przedstawiła komunikaty Prezesa GUS dotyczące podatku rolnego i podatku leśnego: 

 Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2023 

r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024; 

 stawkę ustalono na poziomie 89,63 zł za 1 dt. żyta. 

 

 Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października  

2023 r. w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny 

drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023  

 ustalono stawkę 327,43 zł za 1 metr sześcienny drewna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/441/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 
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pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów przy  

1 głosie przeciw, przyjęła Uchwałę Nr LXVIII/441/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia  

25 października 2023 roku w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.  

 

d) uchwalenia gminnego  wieloletniego   programu osłonowego  „Posiłek w szkole  

i w domu w Gminie Rajgród”  na lata 2024-2028, 

 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie - Joanna Hader, która 

przedstawiła projekt uchwały. 

 W związku z uchwałą Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 (M. P z 

2023 r. poz. 881) konieczne jest, aby gmina  przyjęła program, którego celem jest ograniczenie 

zjawiska niedożywienia, oraz objęcia rodzin ubogich, dorosłych, dzieci i młodzieży 

pozostających w trudnej sytuacji życiowej, oraz osób samotnych, chorych lub 

niepełnosprawnych programem dożywiania. Zachodzi konieczność uchwalenia programu, 

gdyż na dzień 30.IX.2023 roku, w gminie jest zgłoszonych 284 osoby, w tym 131 dzieci w 

formie posiłku, a na rok szkolny 2023-2024 jest zgłoszonych 12 uczniów na wniosek szkół. 

Program jest finansowany do 80% z Budżetu Państwa, oraz do 40% z budżetu gminy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/442/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku w sprawie 

uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu w 

Gminie Rajgród”  na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/442/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 roku  

w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole  

i w domu w Gminie Rajgród”  na lata 2024-2028. 

 

 e) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, która poinformowała, że aby objąć 

programem jak największą grupę osób i dzieci w gminie, podwyższa się do 200% kryterium 

dochodowe, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej dla celów przyznania 

pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin 

wymienionych w uchwale Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/443/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/443/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

f) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2024 – 2028, 

 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie, która stwierdziła, iż 

zgodnie z projektem uchwały odstępuje się od żądania zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 

2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024 – 2028, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej, dochód rodziny 

nie przekracza 200% kryterium dochodowego, określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy 

społecznej. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/444/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2024 – 2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/444/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2024 – 2028. 

 



13 
 

 g) zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy 

Rajgród oraz ich wysokości; 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy – Piotr Milewski, który wyjaśnił, iż projekt dotyczy jednego 

sołectwa, a mianowicie Biebrzy, gdyż po oddaniu do użytku nowej świetlicy zwiększa się dietę 

sołtys Biebrzy z 300zł  na 450zł. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/445/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy Rajgród oraz 

ich wysokości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/445/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy 

Rajgród oraz ich wysokości. 

 

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Rajgród za udział w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach; 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który stwierdził iż projekt uchwały zakłada podniesienie 

ekwiwalentu dla strażaków ratowników i kandydatów na  strażaków ratowników i ustala się: 

 w przypadku działań ratowniczych i akcji ratowniczych z kwoty 20 zł do kwoty 25 zł; 

 w przypadku szkoleń i ćwiczeń z kwoty 10 zł do kwoty 12 zł. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/446/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Rajgród za udział w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/446/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów 

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Rajgród za udział w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach 
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i) zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Rajgród. 

 

Głos zabrał sekretarz Piotr Milewski, który oznajmił iż w związku ze zmianą ustawy Karty 

Nauczyciela i wprowadzeniu do niej nowej funkcji mentora oraz po uzgodnieniu ze Związkiem 

Nauczycielstwa Polskiego w Grajewie, wprowadza się dodatek funkcyjny dla nauczycieli 

pełniących tą funkcję i ustala się w wysokości 100 zł miesięcznie za każdego nauczyciela 

powierzonego opiekunowi stażu/ mentorowi. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr LXVIII/447/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 w sprawie zmiany 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr LXVIII/447/23 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 25 października 2023 r. 

w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Rajgród. 

 

Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Przewodniczący poprosił o wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny Wierzbicki odniósł się do projektu rewitalizacji gruntów w Biebrzy, stwierdził, że jeśli 

miałoby miejsce zamknięcie zakładu Falenty w Biebrzy, to prawo pierwokupu powinni mieć 

rolnicy, a nie Burmistrz. 

Radny Król odniósł się do radnego Wierzbickiego, tłumacząc na czym polega pierwokup 

gruntów i dlaczego gmina ma pierwszeństwo, na podstawie aktu notarialnego. Zadał też pytanie 

czy Wierzbicki brał udział w konsultacjach społecznych. 

Mecenas wyjaśnił na czym polega prawo pierwokupu dla Gminy. 

Burmistrz zabrał głos także w sprawie pierwokupu gruntów w gminie Rajgród, wspomniał o 

prawie pierwokupu w przypadku sprzedaży lasów oraz ziemi rolnych. Burmistrz wspomniał 

sprzedaż majątku młyna na Wojdach prywatnym osobom, którego sprzedaż w jego ocenie 

powinna być poddana opinii Rady Miejskiej w Rajgrodzie. Poinformował, iż gmina od 3 lat 

zabiega o wykupienie zabytkowego młyna na Wojdach. Dodał, iż każdy radny powinien 

wspierać działania gminy, a nie tylko dbać o swoje prywatne interesy. Zachęcił, aby radni 

zapoznali się z planem rewitalizacji, oraz wzięli udział w najbliższych komisjach wspólnych 

RM, podczas których ekspert wyjaśni na czym polega rewitalizacja. Dodał, iż w ramach 

rewitalizacji nie ma żadnego zagrożenia dla rolnictwa. Burmistrz wyjaśnił, iż podatek będą 

płacić jedynie te osoby, których grunty rolne będą objęte planem w granicach miasta, a plan 

będzie zakładał, iż grunty te będą przeznaczone pod zabudowę jednorodzinną, a w przeciągu 4 
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lat właściciele nic z tymi gruntami nie zrobią. Dodał, iż w przypadku Biebrzy, gmina nie będzie 

chciała zajmować gruntów rolnych. Dodał, iż jeżeli kiedyś powstanie strefa ekonomiczna, to 

jedynie w zabudowie Biebrzy, nie w gruntach rolnych. Dodał, iż nie widzi żadnego zagrożenia 

dla rolnictwa. Burmistrz poprosił zebranych, aby nie słuchali ludzi niekompetentnych i 

głoszących populizm. Poprosił, aby radni nie grali na emocjach, gdyż jest to złe dla Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie oraz Rajgrodu. 

Sołtys Pieńczykowa – Helena Santorowska poinformowała, iż naprzeciwko świetlicy znajduje 

się wysokie drzewo, które może stanowić zagrożenie. Zapytała o możliwość wycinki. 

 

Ad. 7. Sprawy różne. 

Sołtys Skrodzkich Wojciech Więckowski podziękował mieszkańcom za pośrednictwem 

sołtysów, za oddanie głosów na partię - Trzecia Droga w głosowaniu parlamentarnym.  

Radny Nietupski zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu – Marka 

Kostrzewskiego o przekazanie jego prośby do Zarządu Dróg Powiatowych. Radny poprosił o 

uporządkowanie wyciętych zakrzaczeń, które pracownicy Zarządu Dróg Powiatowych 

pozostawili w przydrożnych rowach dróg powiatowych. Dodał, iż podczas wichury 

zakrzaczenia znalazły się na drodze, co powodowało zagrożenie dla ruchu. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Marek Kostrzewski odpowiedział, iż zwracał się już 

wielokrotnie do Zarządu Dróg Powiatowych, dzwoniąc i informując o zaistniałej sytuacji, 

oznajmił iż zaprosi na sesję listopadową kierownika Działu Ruchu, Pana Jarosława 

Olszewskiego, aby fachowo wytłumaczyć mu jak to ma być zrobione. 

Sołtys Kozłówki zapytał czy jest możliwość wydłużenia czasu oświetlenia ulicznego 

przynajmniej do godz. 22:00. Pozostali sołtysi również poprosili o wydłużenie godzin 

oświetlenia ulicznego w sołectwach. 

Sołtys Mroziewski zwrócił uwagę, iż w Danowie nie ma czynnych hydrantów. Podczas 

pożarów w Danowie straż musiała jechać zatankować samochody do Mieczy i Bełdy. Sołtys 

poprosił, aby chociaż był czynny jeden hydrant we wsi. Sołtys wsi Kozłówka również 

poinformował o zepsutym hydrancie w Stoczku. 

Marek Kostrzewski stwierdził, iż większość hydrantów w gminie ma już około 20 lat i trzeba 

by je wymienić, ale koszty takiej wymiany to około 1 000 000 złotych, na co w obecnej sytuacji 

ZGKiM nie stać. 

Radny Matysiewicz i Sołtys Kozłówki też odnieśli się do sprawy hydrantów, mówiąc, że często 

są uszkadzane podczas prac polowych przez maszyny rolnicze, oraz podczas wypadków na 

drodze np. uszkodzony hydrant w m. Stoczek. 

Dyrektor ZGKiM – Marek Kostrzewski poinformował, iż skoro był wypadek, to był jakiś 

sprawdza, który uszkodził hydrant. Z odszkodowania sprawcy powinno zostać wypłacone 

odszkodowanie, które mogło by pokryć ewentualne straty.  

Burmistrz powiedział, że w budżecie na przyszły rok gmina nie zaplanuje wymiany hydrantów. 

Poinformował o sytuacji finansowej ZGKiM, która uniemożliwia naprawę/wymianę 

hydrantów. Burmistrz poinformował, iż w jego ocenie wszystkie hydranty powinny być 

sprawne. Burmistrz dodał, iż na przyszły rok gmina ma 2,5 mln zł na wodociągi. Gmina będzie 

projektować wodociąg w kierunku Kulig, a zaplanowana kwota może być za mała ne jego 

realizację. Burmistrz dodał, iż gmina czeka na rozdania finansowe, które pozwolą na 
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zwiększenie powyższej kwoty i wybudowanie nowej stacji uzdatniania wody. Dodał, iż kwestia 

wodociągu dotyczy również Kolonii Prawej, gdzie w pewnym momencie nitka wodociągu się 

urywa. Burmistrz dodał, iż jeżeli będą fundusze, to nastąpi wymiana hydrantów. Przypomniał 

zebranym również problem z eternitem. Poinformował, iż gmina bazuje od wielu lat na kwotach 

na utylizację eternitu otrzymanych z WFOŚ. Dodał, iż fundusz przekazuje gminom bardzo małe 

kwoty. Burmistrz zaproponował, aby w przyszłym roku podjąć ważną decyzję - zaplanowania 

w budżecie pieniędzy, dzięki którym gmina pozbędzie się dużego problemu- eternitu. Burmistrz 

podziękował sołectwom za przekazanie funduszy sołeckich na potrzeby gminy, zaznaczył, że 

część tych funduszy pójdzie nie tylko na bieżące utrzymanie dróg, ale również na naprawę 

hydrantów. 

Mecenas odniósł się do sprawy uszkodzeń hydrantów, wspomniał o dwóch sposobach 

finansowania inwestycji wodociągowych; podniesienie cen za wodę, albo robienie tego 

kosztem innych inwestycji. Wspomniał również o wybudowanej nowoczesnej oczyszczalni 

ścieków w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych o terminie najbliższej sesji i komisji: komisje 

28.11.2023,  godz. 10:00, sesja 30.11.2023 godz. 10:00. 

 

Ad. 8. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 15:10 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

zamknął obrady LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Marek Bućko 

 


